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PROTOKOL 

 

Landsgildeting den 25.-26.9.2021 

i Huset – Middelfart 

 

1. Valg af 2 dirigenter. 

 

Landsgildeledelsens forslag: 

Rasmus Richard Duggen, Advokat og Kjeld Berthold Krabsen, GM 1. Skanderborg. 

Begge valgt med akklamation og uden modkandidater. 

 

Dirigenterne konstaterede, at landsgildetinget var lovligt indkaldt og beslutningsdygtigt, idet 

mere end halvdelen af enkeltgilderne var repræsenteret, og at forslag til ændring af 

vedtægterne krævede afgivelse af 68 ja-stemmer for at kunne anses som vedtaget. 

 

Beslutningsdygtighed: 

82 Gilder til stede ud af 151 mulige. (Mere end 1/2 af enkeltgilderne.) 

18 Distrikter til stede (af 20) 

3 LGL (af 3) 

I alt 103 stemmesedler udleveret af 174 mulige stemmeberettigede (151 gilder + 20 distrikter + 

3 LGL).  

   

1.a. Godkendelse af forretningsorden for LGT. 

 

Forretningsordenen for LGT21 godkendt med overvældende flertal. 

 Efterfølgende blev der fra Odense Stad anmodet om, at alle stemmetal blev opgjort. 

Dirigenterne fastslog, at stemmetællerne kom i brug ved enhver tvivl. 

2. Landsgildemesteren aflægger den mundtlige beretning.  

 

Herefter aflagde LGM Helmut Werth den mundtlige beretning, som var en afslutning på den 

skriftlige beretning, som har været bragt i Sct. Georg. 

Som afslutning redegjorde LGM forløbet i Nuuk-sagen. Redegørelsen er udsendt til 

landsgildetingets medlemmer. 

Efter mundtlig beretning og redegørelse vedr. Nuuk gildet, var der spørgsmål til redegørelsen. 

Spørgsmål: 

Bestyrelse: er jurasprog for vores gildeledelse. 
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Hvorfor skriver spejderne, at de skal overtage containeren? 

Hvor er Nuuk-gildets relikvier, herunder en narhvalstand? 

Hvorfor er gildets postbox lukket? 

LGM svarede, at LGL er blevet bedt om at tage affære vedr. Nuuk-gildets manglende behandling 

af bl.a. regnskaber flere år tilbage. 

Da denne sag viste sig at være større, end LGL´s formåen kunne række, indkaldte vi en advokat 

og en revisor som assistance, hvilket viste sig at være absolut nødvendig. 

Vi forsøger stadig at få udfærdiget en inventar-liste over indholdet i containeren, men spejderne 

ser det som et stort problem at få udfærdiget denne. 

Postboxen har vi efter forespørgsel ikke kunnet finde nogen adgang til. 

LGL påtager sig – forhåbentlig med den nye LGL og LGT´s accept – at færdiggøre ”sagen” i Nuuk. 

Selve afslutningsprocessen sættes til afgørelse under dagsordenens punkt 5. 

Herefter blev beretningen taget til efterretning. 

 

3. Landsgildeskatmesteren aflægger det reviderede regnskab til godkendelse.  

 

Regnskabet er bragt i Sct. Georg. 

 

Kommentarer: 

Poul-Henrik Appelqvist, Birkerød: Takkede LGS Paula Mikkelsen for den gode gennemgang, og 

opfordrede til, at de mange bemærkninger/noter til regnskabet med fordel kunne være sendt 

ud før Landsgildetinget.  

 

Regnskabet blev herefter godkendt.  

 

Kl. 12.30 blev Landgildetinget midlertidigt suspenderet, da Hendes Kgl. Højhed Prinsesse Benedikte 

ønskede af deltage i vores weekend fra kl. 14.00-15.00. 

Mette Boe Wille fra Det Nationale Sorgcenter: Børn, Unge og Sorg, takkede varmt for støtten på  Kr. 

50.000,00 fra Sct. Georgs Gilderne i Danmark , og gav forsamlingen en rørende indsigt i arbejdet med 

børn og unge i sorg ved bl.a. at spille en lydfil, hvor en ung pige læser 3 af sine breve, skrevet til sin  

afdøde mor, op. Disse breve er en vigtig del af de unges arbejde med sorgen, og fik sikkert tårerne 

frem i øjnene på en del af de tilstedeværende i salen. (Link til FB: 

https://www.facebook.com/erduokay.dk/) 

Herefter kom Direktør Søren Ravn Jensen fra Julemærkefonden på talerstolen for at takke for 

bidraget på Kr. 20.000,00, og for at præsentere deres arbejde med børn og unge fra 7 til 14 år i 

mistrivsel. 

Link til hjemmesiden: https://www.julemaerket.dk/ 

 

https://www.facebook.com/erduokay.dk/
https://www.julemaerket.dk/
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Henning E. Rasmussen fra Hotelt orienterede om arbejdet i Spejdernes Lejr 2022 i Hedeland. 

Birthe Ømark orienterede om Europakonferencen i Ranum 2023. 

Derefter forlod Prinsessen landsgildetinget. 

Landsgildetinget blev genoptaget kl. 15.30. 

 

4. Behandling af indkomne forslag.  

1. Sønderjyllands Distrikt (§ 8) Genindførelse af fuldmagter. 

 

 
 

Der var kommentarer til forslaget bl.a. fra  

Hans Henrik Galle, Sønderjyllands distrikt: Motiverede forslaget. 

Tove Sørensen, Fyns Distrikt: Støtter ikke forslaget.  

Karen Jensen, Odense Distrikt: Støtter forslaget.  

Ellen Margrete Nissen. 1. Sønderborg: Ja til fuldmagter, men som brevstemmer.  

Kirsten Christensen, LGK: Hvis du vil være med til at bestemme, må du også deltage.  

Flere positive kommentarer til forslaget fra bl.a.: Karsten Barfoed, Trekantområdet – Hanne 

Mogensen, 4. Holstebro – Lone Rossen, 4. Odense – Bente Ellebye, Sjælsø Distrikt – Uffe 

Uhrbrand, 4. Kolding.  

 

Forslaget blev stemt igennem med 75 stemmer for og 25 stemmer imod.  

 

Herefter blev alle med fuldmagt fra et andet gilde sendt ud efter stemmesedler. Der var 19 

fuldmagter og der skal herefter 82 ja-stemmer til at vedtage en vedtægtsændring. 

 

2. Værløse gildet (§ 7c og § 8) Genindførelse af LGIS i ledelsen og ændring af dagsorden 7. d. 

valg af International Sekretær 

Nuværende tekst §7c:  

Landsgildeledelsen består af tre medlemmer, som vælges af landsgildetinget, jævnfør § 8. 

Ændres til:  

Landsgildeledelsen består af 4 medlemmer, som vælges af landsgildetinget, jævnfør §8. 
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I tilfælde af vedtagelse af ovennævnte forslag, ændres §8 pkt.7 således at der tilføjes et 

punkt 7d: Landsgildets Internationale Sekretær 

 

Preben Gustafsen, Fakse: Enig, men stiller ændringsforslag, der også skal inkludere LGUS 

og LGPR  

Dirigent Rasmus Duggen afslog ændringsforslaget fra Fakse, med den begrundelse, at det 

er et nyt forslag, og dermed ikke indsendt rettidigt.  

Astrid Wiig, DIS i Sjælsø – Birthe Ømark, IK – Karsten Barfoed, Trekanten og LGK Kirsten 

Christensen, havde alle kommentarer til forslaget.  

Der er bl.a. spørgsmål om SGGs vedtægter strider imod ISGFs hensigt med en 

International sekretær. Om informationsflow mellem ISGF og de nationale ledelser, 

kommissoriet sat af ISGF, underskrift af diverse formularer og ISGFs  jobbeskrivelse for den 

Internationale Sekretær. Nogle argumenter imod forslaget går på, at 4 mand i en 

bestyrelse er en skæv konstellation, og at de tre koordinatorer arbejder efter 

kommissorier, som de selv har været med til at formulere – og at de især arbejder med 

Distrikterne og ikke LGL.  

Hanne Borgstrøm, København Distrikt: ønsker konsekvensrettelse: "Alle tre” i afsnit 3, skal 

rettes til ”alle medlemmer". Konsekvensrettelsen blev der stemt om først: overvældende 

flertal for rettelsen. 

 

Det oprindelige forslaget, men med konsekvensrettelse, blev sat til afstemning. 

Forslag nr. 2 blev nedstemt med 70 stemmer imod og 47 stemmer for. 

 

 Mens stemmetællerne blev sendt på arbejde, gik vores gæst, Regitze Waida Krenchel fra 

S:t Georgs Scoutgillen i Sverige på talerstolen og fortalte om et meget anderledes gildeliv i 

Sverige, som i dag har 437 GB fordelt på 17 aktive og 2 hvilende gilder i 7 regioner. Der 

bliver afholdt Regionsmøde 1 gang om året, men afstandene er meget store, og det kan 

gøre det svært at mødes. Fra Luleå til Ystad er der 1.567 km og bare Västerbottens Län, 

hvor Regitzes gilde "Tre Rener" i Umeå ligger, er større end hele Danmark og har 273.000 

indbyggere.  

 

Landsgildetinget blev herefter suspenderet indtil søndag.  

 

Søndag morgen: 

 

Frimærkebanken ved Bankdirektør Nils Liljeberg: Resultater kan findes på hjemmesiden. 

www.frimaerkebanken.dk 

 

http://www.frimaerkebanken.dk/
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Landsgildetinget genoptages med Landsgildeledelsens forslag til ændring i vedtægterne: 

 

3. LGL: §12 Tilføjelse vedr. registrering af GB under eget distrikt 

Forslag: i § 12 i vore vedtægter tilføjes: ”Såfremt enkelte gildebrødre ved lukning af eget 

gilde ønsker fortsat tilhørsforhold til eget distrikt, kan disse overføres til registrering under 

distriktet". 

Udover opkrævning af distriktsgildekontingent, sørger distriktet for opkrævning og 

videresendelse af landsgildekontingent for disse gildebrødre. 

 

Distriktets ledelse afgør suverænt, hvem der kan overføres til registrering under distriktet.” 

 Ændringsforslag: Sidste linie i forslaget slettes. 

 

Efter en kort debat, blev forslaget uden sidste linie sat til afstemning: 

111 stemte for forslaget, 7 stemte imod. 

Forslaget er vedtaget. 

Der var ikke indkommet øvrige forslag.  

5. Landsgildemesteren forelægger visioner for den kommende periode.  

Beslutning om Nuuk gildets opløsning 

Forslag: 

1. Landsgildet godkender salg af bygning B-4053, Stadionvej 1A, 3900 Nuuk for 600.000,- kr. 

2. Landsgildet tager Landsgildeledelsens redegørelse vedrørende Gildet i Godthåb til efterretning og  

a. ophæver suspensionerne af alle medlemmer og bestyrelsesmedlemmer i Gildet i 

Godthåb, 

b. godkender opløsningen af Gildet i Godthåb efter afslutning af salg af bygning B-4053, 

Stadionvej 1A, 3900 Nuuk, 

c. godkender, at resterende aktiver efter endelig likvidation af Gildet i Godthåb indgår som 

aktiv i Sct. Georgs Gilderne i Danmark, men bogføres på særskilt konto, der skal fremgå 

som særskilt note i Sct. Georgs Gilderne i Danmark årsrapport.  

d. Midlerne fra Grønland skal af LGL anvendes til støtte i Grønland og i overensstemmelse 

med formålsbestemmelsen i Sct. Georgs Gilderne i Danmark og der skal ske særskilt 

redegørelse til Landsgildet om anvendelsen.  
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Under debatten kom flere forslag: 

Ønske om at den nye LGL gennemfører forslagene. 

Ønske om pressemeddelelse i Nuuk om at spejderne IKKE har overtaget containeren 

Ønske om at den nye LGL gennemgår hele forløbet, og når denne nye gennemgang 

foreligger, da at sende til afstemning 

LGM Helmut konstaterede, at det kommende afsluttende arbejde vil foregå med den 

nye LGL accept. 

 

Der blev stemt om, hvorvidt der skulle udsendes pressemeddelelse i Nuuk:  

overvejende nej-stemmer, forslaget er faldet.. 

 

Der blev stemt om LGL skulle fortsætte med forslaget: 

1 nej-stemme, overvejende ja-stemmer. 

 

LGM Helmut udtalte, at LGL (gamle) er klar til at tage fat på opgaven, når den nye LGL 

har givet sit tilsagn. 

 

6. Landsgildeskatmesteren forelægger budget for de kommende to år, herunder fastsættelse af 

kontingent.  

Budget er i Sct Georg nr. 3-21 side 15 – 17 (sammen med regnskab) 

 

Efter kort debat om budgetunderskuddet, blev det fastslået, at et budget er en 

hensigtserklæring. 

Der blev foreslået at budgettet indeholdt en ekstraudgift på kr. 263.000,- til dækning af en 

person fra hvert gildes deltagelse i LGT2023. 

 

Ved afstemning var der stort flertal for at lægge udgiften på kr. 263.000,- oven i 

underskuddet. Altså et underskud for 2021-2023 på i alt kr. 589.000,00. 

 

Det blev fastsat, at der ikke sker ændringer i kontingentet og beregningen heraf. 

 

7. Valg af (kræver halvdelen af de afgivne stemmer for at være valgt til landsgildeledelsen) 

a. Landsgildemester forslag Lone Erkmann. 113 stemmer. 

b. Landsgildekansler forslag Søren Silving. 115 stemmer. 

c. Landsgildeskatmester forslag Ilsa Lux Andersen. 116 stemmer. 

d. To revisorer og to suppleanter, jævnfør § 10  

Revisor Lars Ankersen, Addere Revision 
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Revisor suppleant: Brian Hildskov Hansen, Addere Revision 

Intern Revisor, Kurt Muusmann, 2. Næstved 

Intern Revisor suppleant: Kjeld B. Krabsen, 1. Skanderborg 

8. Fastsættelse af sted for næste ordinære landsgildeting.  

Henning Frode Hoffmann, Jyderup foreslog Sjælland. 

Bente Elleby, Farum foreslog at Sjælland-netværket påtog sig opgaven.  

Bente vender tilbage medio november 2021, når Netværket har holdt møde. 

9. Eventuelt. 

Indlæg fra bl.a. 

Hotelt 2022, Henning Rasmussen 

International Koordinator Birthe Ømark, Europakonferencen og andre events. 

Norges hilsen oplæst 

Fredslyset ved Lene Skriver 

Benny Aros om bladet Sct. Georg 

Bente Christensen om udviklingsudvalget 

Gildecenterfonden ved Kjeld Krabsen 

 

 

   

Dirigent  Dirigent 
   

Landsgildemester  Landsgildekansler 
   

Landsgildeskatmester  Landsgildekontoret 
 
 
 
 
Den 5. oktober 2021 
 

  

Dato:    
  


